□ 演講嘉賓簡介 Biography of Speaker



2008年12月8日 (星期一) Monday, 8 December 2008 專業嘉賓團環節講者 Speaker of Expert Panel Discussions— 香港金融管理局副總裁蔡耀君先生,JP Mr Y. K. CHOI, JP, Deputy Chief Executive, Hong Kong Monetary Authority

蔡先生於金管局負責所有銀行政策、銀行業拓展及監管的事務。蔡先生於1974年加入前銀行業監理處,專責銀行監管。蔡先生於1990年被委任為助理銀行監理專員。於1993年金管局成立之時,蔡先生獲委任為該局銀行政策處處長,並於1995年獲委任為助理總裁,負責銀行監管工作。蔡先生於2005年6月獲委任為副總裁,專責貨幣管理、金融基建、儲備管理、策略及風險事務,並於2007年9月調任現職。

Y K CHOI is in charge of the full range of banking policy, development and supervision issues at the HKMA. Mr CHOI started his career as a central banker in 1974 when he joined the then Office of the Commission of Banking, which was responsible for banking supervision in Hong Kong at that time. He advanced to the rank of Assistant Commissioner of Banking in 1990 and was appointed Head (Banking Policy) upon the establishment of the HKMA in 1993. He was then appointed Executive Director (Banking Supervision) in 1995 and advanced to the position of Deputy Chief Executive in June 2005 to take charge of monetary management, financial infrastructure, reserves management, and strategy and risk issues until transfer to the current position in September 2007.